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okrenuo sam se porodici, zavr{avawu fakulteta i klubu. 
Iako sam u me|uvremenu imao kontakte sa qudima iz Odbojka-

{kog saveza koji su me zvali da se vratim u reprezentaciju, nisam se
ose}ao spremnim da pru`im onoliko koliko od sebe o~ekujem kada
igram u plavom dresu. Tako|e, nisam `eleo da uzimam mesto nekom
drugom koji bi taj maksimum mogao da pru`i. 

S druge strane, ovu takmi~arsku sezonu sa klubom po~eo sam ja-
ko dobro po{to sam se odli~no spremio sa dva trenera sa kojima
sam radio. U{ao sam u takmi~arsku formu u kojoj sam bio pre {est
ili sedam godina, {to za nekoga ko ima moje godine zvu~i i pomalo
neverovatno, ali ja sam bio svestan onoga {to `elim i uspeo sam u
tome. Osim toga, dok sam igrao u Japanu, vezao sam se za tu zemqu i
stekao veliko po{tovawe prema Japancima, wihovom mentalitetu i
na~inu ̀ ivota. Stoga sam osetio veliku moralnu obavezu da se poja-
vim na Svetskom prvenstvu. Na kraju, mo`da }e ba{ to takmi~ewe
biti i idealna prilika da se oprostim od reprezentacije.

Kakva atmosfera vlada u reprezentaciji, s obzirom na novine
me|u igra~ima ali i trenerima?
– Od prvog dana se videlo i osetilo da svi igra~i imaju podjed-

nak elan i `equ da se {to boqe pripreme, {to nas sve okupqa oko
jednog ciqa. To je i najva`nije kada govorimo o kolektivnom sportu i
igri za reprezentaciju. Unutar ekipe svi moraju da di{u kao jedan i,

kona~no, nakon tri-~etiri godi-
ne mi di{emo istim ritmom. 

^ini se da je reprezentaciji, za
ovo vreme koliko niste igrali u
woj, nedostajao igra~ sa hari-
zmom i energijom kakvu poseduje-
te. Koliko su ti kvaliteti zna-
~ajni u kolektivnom sportu?

– Koga nema bez wega se mo`e
i mora. Mo`da su mene qudi naj-
vi{e prepoznavali ba{ po emo-
cijama koje sam iskazivao dok
sam igrao za nacionalni tim i
mo`da je to uticalo na moje sai-
gra~e da daju ne{to vi{e iz se-
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eposredno pred odlazak odbojka{a reprezentacije na Svetsko
prvenstvo u Japanu razgovarali smo sa Vladimirom Grbi}em,
jednim od na{ih najboqih odbojka{a, koji }e na ovogodi{wem
svetskom {ampionatu, posle dve godine odsustvovawa iz naci-
onalnog tima, ponovo obu}i plavi dres. Igraju}i za selekciju
Jugoslavije, odnosno Srbije i Crne Gore, osvojio je skoro sve

{to se u odbojci mo`e osvojiti, osim titule prvaka sveta. Mo`da
}e mu Japan, u kome je Vawa igrao jedno vreme i za koji ga ve`u po-
sebna se}awa, dati jo{ jedan razlog zbog koga }e se u tu zemqu i ka-
snije sa rado{}u vra}ati... 

Kada ste se posle Olimpijade u Atini opra{tali od repre-
zentacije, kao jedan od zna~ajnijih razloga naveli ste ro|ewe
deteta, odnosno porodicu. Da li je drugo dete koje ste nedavno
dobili u~inilo da ponovo
promenite mi{qewe, ovo-
ga puta u suprotnom smeru?
– Svako dete nosi novu

promenu. Ja sam na porodicu ~e-
kao jako dugo i zbog toga `elim
da joj se posvetim potpuno. Os-
im toga, nakon Olimpijade u
Atini nai{ao je period kada
sam osetio zasi}ewe i potrebu
da se udaqim od reprezentaci-
je. Bio sam razo~aran time {to
se nismo vratili sa zlatnom
medaqom, {to je delom bila na-
{a krivica, a delom nesre}ni
splet okolnosti usled bolesti i
povreda igra~a. U tom trenutku

Mladi momci koji su do{li u reprezentaciju odli~no su nam
se prikqu~ili tako da sada imamo dvanaest igra~a koji igra-
ju na pribli`nom nivou. Znaju}i da nas o~ekuje jedanaest
utakmica u petnaest dana i da }e svaki dan biti ulazak na
no`, bi}e veoma naporno, tako da }e postojati potreba da
svi zaigraju i poka`u {ta znaju. Ovo je verovatno prvi put
da u susret jednom ovako velikom takmi~ewu idemo sa
{irokim dijapazonom igra~a.

Napoqu mi nikada ne}emo biti svoji na svome. Ovo je mo-
ja zemqa, takva kakva je, i ja mogu svojim znawem samo da
u~inim da ona bude boqa. Najlak{e je pquvati i ni{ta ne
~initi. Najvi{e ima kriti~ara, a najmawe radnika.

Kada govorimo o reprezentaciji 
imam samo jedan interes, a to je
zastupawe svoga naroda i dr`ave 
bez obzira na wenu oficijelnu himnu
ili obele`ja – ka`e Vladimir Grbi}
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be, ali to je bio jedan na~in igre. Nisam bio dve godine tu, tako da
sada treba da se upoznam sa momcima za kratko vreme, {to ba{ i
nije lako, jer bez obzira na to koliko ste sa nekim dugo igrali, po-
sle pauze potrebno je malo vremena da se ponovo osetite delom ti-
ma. Mislim da sada nije najbitnije da se tra`i ta harizma, ve} da
na|emo isti pravac, a ja }u i daqe da igram onako kako jedino znam
– sa puno emocija.

Posledwih godina izmenila se na{a reprezentacija, ali i re-
prezentacije sa kojima ste igrali. [ta mo`emo da o~ekujemo
od Svetskog prvenstva?
– Ranije je opasnost bila mawa zato {to je bilo mawe dobrih

ekipa. Sada su se na internacionalnoj sceni pojavili neki novi
klinci. Kada to ka`em, mislim na ekipe koje su u posledwih nekoli-
ko godina napravile fenomenalan skok. Brazilci odr`avaju izuze-
tan nivo, iako su osvojili sve {to se osvojiti mo`e. Pored wih, tu
su i Bugari, Francuzi i Amerikanci. To su ekipe koje su svojim kva-
litetom i nivoom igre donele ne{to novo na me|unarodnu scenu. Re-

prezentacija Rusije se vratila nakon perioda u kome su imali mali
pad, Italijani su pro{le godine osvojili Evropsko prvenstvo, pri-
setimo se i Poqaka i wihove borbe u polufinalu Svetske lige. I
^e{ka je neugodan protivnik. Bi}e tu velikih nepoznanica koje }emo
morati da razre{imo...

Pred dolazak u zemqu bili ste u Italiji na nekim zdravstve-
nim pregledima. Da li je sada sve u redu sa zdravqem?
– Imao sam problema sa kolenom koje sam operisao pa sam

hteo da budem siguran zbog sebe i svih ostalih u reprezentaciji, jer
je moja osnovna ideja bila da `elim da se vratim i da pomognem na
na~in na koji }e to najvi{e odgovarati ekipi. Ako sam u stawu da
pomognem – super, ako nisam, onda ne `elim ni da se takmi~im, jer
posledwa stvar na svetu koju `elim jeste da odmognem ekipi.

Na ovom takmi~ewu u~estvova}ete pod imenom zemqe koja vi{e
ne postoji. Kakav odnos imate prema tome?
– Kada govorimo o reprezentaciji imam samo jedan ciq, a to je

zastupawe svoga naroda i dr`ave bez obzira na wenu oficijelnu
himnu ili obele`ja. To {to nastupamo kao Srbija i Crna Gora ne}e
promeniti na~in na koji igramo za svoju zemqu. Ne razumem ~ak ni
zbog ~ega sada postoji taj kompleks i potreba da se mewaju boje dre-
sova pa da vi{e ne budemo plavi nego crveni. Pa mi smo uvek bili
plavi, plava ~eta!

Da li razmi{qate da se vratite u zemqu, da igrate ili ̀ ivite?
– [to se ti~e `ivota, sigurno. Namera mi je da se vratim u ze-

mqu i mislim da svi mi treba da se vratimo nazad i da pomognemo
na{oj zemqi da `ivi boqe i da svojim kvalitetima i iskustvom koje
smo stekli pomognemo deci da lak{e na|u svoj put. To je osnova svega. 

Dugo ste u odbojci. Da li ste, za sve te godine, nau~ili da se
nosite sa porazima?
– Nikada lako ne mogu da pre|em preko poraza. ̂ iwenica je da

se od wih mnogo vi{e u~i nego od pobeda po{to te porazi teraju da
bude{ mnogo analiti~niji nego ina~e. Ali, oni su sastavni deo `i-
vota i va`no je nau~iti kako da posle poraza {to pre stanete na no-
ge i nastavite daqe. U tome se vidi sva umetnost `ivqewa. 

Sawa SAVI]
Snimio Darimir BANDA

Shodno godinama koje imam normalno je da materijal po-
lako po~iwe da otkazuje poslu{nost, {to je sastavni deo
`ivota jednog sportiste. Ranije je baviti se vrhunskim
sportom bilo zdravo dok je sada{wi profesionalni sport
gladijatorski i ima jako malo toga zajedni~kog sa zdravqem.
Kada radite na odre|enom nivou gotovo da je neminovno da
zavr{ite sa odre|enom vrstom invaliditeta. Ali, to je ce-
na koju sam prihvatio. 
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i{e hiqada Beogra|ana pozdravilo je `ensku odbojka-
{ku reprezentaciju na povratku iz Japana, gde je na Svet-
skom prvenstvu osvojila bronzanu medaqu. Odbojka{ice
su sa balkona Skup{tine grada pozdravile oku-

pqene gra|ane i ne skrivaju}i radost obe}ale da }e se i sle-
de}e godine ponovo videti, posle Evropskog prvenstva.

Selektor reprezentacije Zoran Terzi} priznao je da je
svima koji se bave sportom `eqa da iza|u ”na ovu terasu“ i
poru~io: „Budite sigurni da vam ovo nikada ne}emo zabora-
viti.“.

Kapiten reprezentacije Vesna ^itakovi}-\uri{i} obra-
tila se okupqenim gra|anima: ”Dobar dan Srbijo! Dobar dan
Beograde! Kada smo krenule u Japan nismo ni slutile da }e se
dogoditi ovako ne{to. Osvojile smo bronzanu medaqu koja
sija zlatnim sjajem.“ 

Zatim su se publici na podr{ci zahvalile i druge odboj-
ka{ice, a poseban aplauz dobila je Suzana ]ebi}, koja je na
SP u Japanu progla{ena za najboqeg libera. 

Sa balkona, odbojka{ice su publici otpevale de~iju pe-
smicu ”U svetu postoji jedno carstvo u kome caruje drugar-
stvo...“, a orkestar Bobana Markovi}a odsvirao im je neko-
liko pesama za kraj ovog dela proslave. 

Na konferenciji za novinare, gradona~elnik Beograda
Nenad Bogdanovi} podsetio je da kada je odbojka{ka repre-
zentacija polazila na put u Japan niko nije o~ekivao dobar
rezultat. ”One su svojom pame}u, sposobno{}u, svojim kvali-
tetom donele bronzanu medaqu. Siguran sam da }e nastaviti
ovako. @elim vam jo{ ovakvih uspeha i slavqa na ovoj tera-
si“, rekao je Bogdanovi}. 

Ministar prosvete i sporta u Vladi Republike Srbije
Slobodan Vuksanovi} istakao je da su ”trenirale u ti{ini,
oti{le bez velikih obe}awa, a donele najve}u radost svima
nama“.


